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   !לכולם שלום 
 

   שרה עברון   | הקשבה, חיבורים שיח, |    משולחנה של מזכלי"ת 

 שנבעה  נהדרת ובתחושה  הקיבוציות התנועות שתי וזמת בי י'1-ה החקלאות  כנס 'ב פתחנו  השבוע את

 . בהמשך מלא דיווח. החמים ומהמשובים הערה   מההשתתפות

. מקומה של מערכת המשפט  דמוקרטיותסוער בשאלות יסוד ששיח הציבורי במדינה נו ל משם עבר

ועלים  פה  מגורמים שוניםהגיעו בקשות  ,מטה התנועה -אלינו . זירה הציבוריתומעמדה הוטלו לתוך ה 

, ולא להשאיר את  של הקשבה וחיבוריםשיח  בצורך החיוני לקייםעוסקות וכל הבקשות כולן , במרחב

   והקיצון. אנו בוחנים דרכים מעשיות לקדם את הנושא. הבמה בעיקר לקולות הקצה 

האם ניתן להגיע להסכמה של כל/רוב,  פורום שהעמיד את השאלה: ביום שישי שעבר הוזמנתי ל

 נים? על מגילת העצמאות להסרת השנאה בין השבטים השו אזרחי ישראל

ומודה שלא היה קל לשבת במקום שבו סערו הרוחות, ובו  את הדברים שאמרתי שם,  כאן אני מצרפת  

למרות זאת שמחה   , אךעל המדינה, מוביליה, ועל הציבור הדתי שנאמרו דברים רביםחלקתי על גם 

  .וקולינ-שבאתי והשמעתי את קולי

 

מחזור  בוגרות ארבעת הלחמות  ברכות תבשרנו שמגיעות השבוע ה יוםלסו

קבלו נא את הקצינות החדשות הבאות של   !מדרשת רוני מכינת צהלי וטו מ

משרתת בחיל  הע'  ;  משרתת בחיל המודיעיןהע'  :  צבא ההגנה לישראל 

משרתת בנתיב  ה אליענה קרדש ;  ! סיכה מהמ"פזכתה ל שאף   –המודיעין 

 .  משרתת בחיל האווירהס' ;  !מצטיינת צוותיתונבחרה ל בחיל חינוך 

 בכן! גאים 
 

https://drive.google.com/file/d/1xNvE-3NVd2dFDInG-jTebq-70D2blGUs/view?usp=sharing


 

 כלכלה אגף | ניצן אבירן, מנהל  1 -כנס החקלאות הקיבוצית ה 

היה משובח ,  ". "ולתפארת התנועות הקיבוציות בנימה אישית, היה מרתק, כנס לתפארת החקלאות"

שרואה את החקלאים ונותן   -אני חושבת שהיה צמא אדיר לכנס כזה ". " ולהגד תודה  מעניין, מפנק !!!

היו כאן אנרגיות מעולות, תוכן מקצועי ושילוב   -להם מענה איכותי ומקצועי. אני רואה הרבה כנסים 

".מושלם בין מקצועי / פוליטי ופאן   

מקצת מעשרות התגובות הנלהבות שעודנו  אלו 

  לאותלחקעה צדמקבלים ממאות משתתפי כנס הה

הקיבוצית הראשון שהתקיים בשבוע שעבר בים  

זוהי הפעם הראשונה שמתקיים כנס  המלח.  

שממוקד דווקא באנשי השטח בחקלאות הקיבוצית:  

מנהלי ועובדי המטעים, הפלחה והגד"ש, הרפתות  

-חברי קיבוצים ]למעלה מ   300-הלולים ועוד. יותר מ

בברכתה   שרה עברוןע והמעשה החקלאי.   ר לקרקבוחברי הקיבוץ הדתי[ ששגרת יומם היא חי 40

אנחנו כאן כדי לשים במרכז הבמה את החקלאות והחקלאים. אם אנחנו לא נדע  "לפתיחת הכנס:  

". אף אחד אחר לא יעשה את זה. אחריה  ,להוקיר אותכם ואת הערך המוסף שמביאה החקלאות  

דיונים מעמיקים על הנושאים  ות ותקמרמפגשים מרגשים, הרצאות יומיים אינטנסיביים של  ההיו אל

חדשנות ופיתוחי  ,  במרחב החקלאיפשיעה המיגור ופרוטקשן הישראלית ובכללם:    הבוערים בחקלאות

הצמחת דור חדש    הרפורמה בענפי הצומח, ,מחירי המים ומדיניות הקצאתם, החקלאי  במשקה טכנולוגי

, בחקלאות, קרבות המחירים ושרשרת הערךוצעיר 

בכל הפאנלים אשר הונחו  ב ועוד. חלעתיד משק ה

, לקחו חלק אנשי מתן חודורובע"י העיתונאי   ברובם

מפתח מהרשויות המבצעות והרשות המחוקקת, בצד 

בין ארגונים ומוסדות רבים הפועלים במרחב הכפרי.  

שני שרים חדשים שפעילותם  יו אורחי הכנס ה

שר    – אבי דיכטררלוונטית מאוד לעולמנו: ח"כ 

שרת  – וק אורית סטרתוח הכפר וח"כ פיהחקלאות ו

ההתיישבות והמשימות הלאומיות. בדברי הברכה  

-בתור חבר בקבינט הביטחוני .החקלאות מייצגת ערכים חשובים למדינה שלו, הדגיש דיכטר ואמר: "

. אורית  המקומי"אני מבין שסיפור החקלאות לא יכול להסתכם בכמה פירות וירקות יוצרו לשוק מדיני 

"ההתיישבות החקלאית היא לב ליבה של הציונות ומי וציינה בדבריה: גשה במיוחד במעמד סטרוק התר

שלא מבין את זה לא מבין ציונות מהי ולצערי בדורנו ההבנה הזאת הולכת ופוחתת ואנחנו נחזיר אותה  

 למקום הראוי לה" 

לה שלנו. בגיבוש תכני הכנס  גף הכלכהכנס אורגן ע"י אגף כלכלה בתק"צ בשיתוף פעולה עם א

ש על הרוח הטובה שיחושו כל באי הכנס בכדי ליצור כאן מסורת חדשה. בצד כל  ופרטיו, נתנו דג

הרצאות של הטניסאי אנדי רם, האלוף )מיל.( גיורא איילנד והשחקנית  המושבים המקצועיים שילבנו



נס כזה וברור שהצלחנו לבנות  צורך בכ רותם אבוהב. בסיום ימי הכנס היה קונצנזוס מוחלט לגבי ה

ה להמשך ולמסורת שתהיה איתנו גם בשנים הבאות. יציפי  

 רה בת עמי זיידל, מנהלת אגף חב|   כנס המטה השיתופי 

השתתפו צ והקיבוץ הדתי, התק"  –ת הקיבוציות בשתי התנועומנהלי הקהילות של הקיבוצים השיתופיים  

ד,  "השיתופי נבנה בשיתוף אגף חברה בקבה  טעם המטההכנס, מ  השבוע בכנס בן יומיים בערבה. 

  עלמרתק ומעשיר לשמוע מרשים, היה .  ועסק בשאלת מקומה של ההנהגה אל מול המציאות המשתנה

 נהלי הקהילה בקיבוצים שיתופיים עוסקים מ   בהןהדילמות   על,  ההתמודדויות הקיימות בכל הקיבוצים

.  ינו ימ של  במציאות משתלבשיתופיות רעיון הוכיצד   

על מפגש  מערך הדיור של חברת כנרת,  יחד עם עמלים אנו בימים אלו  –  ומעורבות   ים לחייםבת

. לה"יבתחום "הקהק סוהמפגש יע. 15/2/23 יום ראשון, כב בטבת,בנהלי הבתים הבא, בקיבוץ לביא. מ

ואנשי צוות.   םמנהלי  –הבתים לחיים  ום ל הפעילים בתחכלנוכחות נשמח   

 מרים זרביב |  חינוךמנהלי | פורום   ת לפני הכלבטיחו

על האחריות ו עסק בבטיחות. דיברנו על בטיחות מאפשרתש  פורום מנהלי חינוךמפגש השבוע התקיים 

ההבדלים בין פעילות שוטפת לפעילות מיוחדת  ניתחנו את . המונחת על כתפיהם של המנהלים הרבה 



חות באירועי שגרה. המנהלות  לבטי  ,וםל ההבדלים בין אירוע חיר, דיברנו עמהקיבוץ הכוללת יציאה

דגשנו כמה  במפגש גם ה. בטיחותית  ה מבחינבהתאם ולהיערך  כל סיטואציה  כיצד לבחון םקיבלו כלי

ככלי לשיפור ולמידה לעתיד.  'כמעט ונפגע' רים שלוללמוד ממקאירועים באופן מפורט חשוב לסכם   

השיתוף,  ציגה אחת המנהלות.  ינוכי שהקיימנו למידת עמיתים סביב מקרה חהמפגש  בחלקו השני של  

השונים שעלו בשיח עזרו לחדד את הבעיה ונתנו כיווני חשיבה ופתרון שונים. השאלות והרעיונות   

נפתחה ההרשמה לכנס החינוך השנתי של תנועת כנס החינוך השנתי יוצא לדרך! בימים אלו  -סיום ול

במלון   2/2-1יא בשבט, -י ב, ישי חמ-עיים רביבימ תקייםיהכנס . ?'מה יביא לי המחר' –הקיבוץ הדתי 

כל ומנהלי החינוך והגיל הרך ול  . הכנס מיועד לצוותיבאתגרי החינוך במציאות משתנה בו נעסוק  בלביא ו

. אנשי החינוך בתנועה. פרטים מלאים והרשמה אצל מנהלי החינוך בקיבוצים  

   עילההפ  מזכירותה ריבחברון וע  שרה   ,בת שלום ש


